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Besvarelse af spørgsmål nr. 1221 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1221 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 28. august 2023. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).  

 

 

 

Peter Hummelgaard 
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 Side 2/2 

 

Spørgsmål nr. 1221 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”I lyset af Minkkommissionens tilgang til spørgsmålet om op-

bevaring af SMS-beskeder har Justitsministeriet i juli 2022 ud-

arbejdet foreløbige retningslinjer for statslige myndigheders op-

bevaring af SMS-beskeder. Det er i den forbindelse varslet, at 

Statens IT er ved at undersøge mulighederne for at udvikle per-

manente retningslinjer for statslige myndigheders opbevaring af 

SMS-beskeder. Vil ministeren redegøre for status for arbejdet, 

og hvornår de nye regler forventes at træde i kraft?” 

 

Svar: 

 

Den 7. juli 2022 (Alm. del, bilag 317) blev Folketingets Retsudvalg oplyst 

om, at Justitsministeriet har udarbejdet foreløbige retningslinjer for statslige 

myndigheders opbevaring af SMS-beskeder mv. Det fremgår af orienterin-

gen, at Justitsministeriet forventer, at de foreløbige retningslinjer vil blive 

afløst, hvilket forudsætter en nærmere undersøgelse af de tekniske mulighe-

der og informationssikkerhedsmæssige hensyn, der skal tages i forhold til 

en central opbevaring af SMS-beskeder mv. Arbejdet hermed forventedes 

tidligst afsluttet i løbet af 2023. Jeg vil inden årsskiftet orientere Folketinget 

om dette arbejde. 
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